
Aan: Gemeenteraad Heerenveen

Tav Commissie SaZa 

Via e-mail op j.eerde@heerenveen.nl

Heerenveen, 30 april 2023

Betreft: reactie op stellingen SaZa zoals voorgelegd tijdens dialoogsessie 20 april jl.

Geachte raadsleden van de Gemeente Heerenveen,

Met interesse hebben wij kennisgenomen van de voorgenomen maatregelen 
armoedebestrijding, waarover u een kaderstellend debat zult voeren op 3 april a.s.
Wij zijn verheugd dat er aandacht is voor de schrijnende armoede problematiek in onze 
samenleving. Deze maatregelen zullen zeker invloed hebben. En,.. er zit wat ons betreft nog iets 
voor. Namelijk het verkleinen van de kans op het ontstaan van armoede en schulden. M.a.w. 
preventie.

De maatregelen die u voorstelt leveren nog vragen op; het verhogen naar de norm van 150% zal 
zeker voor de ‘nieuwe armen’ helpend zijn, maar het doet niets voor de groep die nu al in 
armoede zit. Daarmee wordt de kloof tussen arm en rijk nog groter.

Het vereenvoudigen van deelname aan de maatschappij is zeer belangrijk. Werk is belangrijk. 
Niet iedereen is echter in staat om via werk een bijdrage te leveren. De stimuleringspremie naar 
werk zal daarom maar beperkt effect hebben. Sterker nog, het zal het stigma voor de mensen 
die niet in staat zijn om te werken, nog groter maken. Men zal zich verder terugtrekken en de 
problemen worden groter.

Ook het steeds opnieuw moeten aanvragen van regelingen, waarbij men steeds moet vertellen 
wat de financiële situatie is, zal leiden tot een afbraak van zelfwaarde en zelf tot het maar niet 
aanvragen van de regelingen, waardoor de problematiek toe zal nemen. Wij pleiten voor een 
vereenvoudiging van aanvragen, dit werkt ook preventief. Tevens adviseren wij een grotere 
slagkracht in het ondersteunende systeem.

Een laatste, zeer belangrijk en actueel thema, is de vraag of er met de doelgroep zelf gesproken 
is. Wat zou nou echt helpen? Bedenken wij met z’n allen als professionals wat goed voor de 
mens is, of stellen wij een vraag aan ‘de mens’ zelf.





Kortom, de door u voorgestelde aanpak is een mooie start, maar het vraagt om een dialoog over 
de brede, preventieve aanpak. We kunnen in dit land trots zijn op alle maatregelen en instanties 
die er zijn voor de doelgroep. Maar eigenlijk is het zeer schrijnend dat het nodig is. Laten we 
daarom vooral ook oog hebben voor het voorkomen naast de symptoombestrijding. 

Wij adviseren u om met de door ons geschetste input nogmaals kritisch naar de door u 
voorgestelde maatregelen te kijken.

In de hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd,

namens welzijnsorganisatie Caleidoscoop

Jaqueline Lenis en Bart Koet


